
CALL FOR
CONTRIBUTION

As part of the "Retain or Spread this Receipt" collaborative proposition, we invite you to conceive a visual that will be reproduced using a thermal printer on standard size paper. Printed receipts will be offered to the visitors of Syndicat Potentiel on Strasbourg as donations on display for being conserved or disseminated in everyday life spaces. All contributions will be archived in a publication.

- JCL MT -

* DISCLAIMER *

All contributions to "Retain or Spread this Receipt" collaborative proposition and documentation images of their dissemination are copyleft under Creative Commons BY-SA license. The response to the call for contributions is equivalent to the acceptance of these production, reproduction and distribution conditions.

* CONTRIBUTION *

Send to mathieutremblin@gmail.com a visual (text, drawing, diagram, image, document) in black and white, saved in PNG, TIFF, JPG, PDF or ODT with a width of 70 mm and a maximum length of 297 mm (except in exceptional cases to be specified). Neither the images nor the text require any special effect or retouching: it is the printer that produces automatically the raster style.

APPEL À
CONTRIBUTION

Dans le cadre de la proposition collaborative « Ticket à conserver ou à disséminer », nous vous invitons à concevoir un visuel qui sera reproduit grâce à une imprimante thermique sur un papier de format standard. Les tickets imprimés seront proposés aux visiteurs du Syndicat Potentiel en don à l'étalage pour conservation ou dissémination furtive dans les espaces du quotidien. L'ensemble des contributions sera archivé dans une publication.

- JCL MT -

* AVERTISSEMENT *

L'ensemble des contributions à la proposition collaborative « Ticket à conserver ou à disséminer » et des images de documentation des disséminations est copyleft sous Licence Art Libre. La réponse à l'appel à contribution vaut pour acceptation de ces conditions de production, de reproduction et de diffusion.

* CONTRIBUTION *

Envoyer à mathieutremblin@gmail.com un visuel (texte, dessin, schéma, diagramme, image, document) en noir et blanc, enregistré en PNG, TIFF, JPG, PDF ou ODT de largeur 70 mm et de longueur maximum 297 mm (sauf cas exceptionnel à préciser). Ni les images ni le texte ne nécessitent de traitement ou d'effet particulier : c'est l'imprimante qui produit le style de trame automatiquement.

A template is attached to this call. If necessary, we can also assist you in the choice of typography or layout for the conception of your contribution.

*** DISSEMINATION ***

We will manage to do from 1 to 3 documented deposits for which you can specify precise and efficient conditions of space and/or time dissemination.

*** DOCUMENTATION ***

We will capture from 1 to 3 digital images of the disseminations in vertical format ratio 3:2 with the smartphone according to the eventual conditions which you will have specified.

*** DEADLINE ***

16.03.18

launch of the call for contribution

16.03.18-21.09.18

receiving, printing and disseminating contributions

16.03.18-13.02.18

presentation of the received contributions in Syndicat Potentiel in Strasbourg on the occasion of "Ouvertures"

22.09.18-12.02.19

archiving contributions and conceiving the publication

13.02.19

launch of the publication publication in Syndicat Potentiel in Strasbourg

16.03.19

sending the publication to the contributors

Un gabarit est joint à cet appel. Le cas échéant, nous pouvons aussi vous accompagner dans les choix de typographie ou de mise en page pour la mise en œuvre de votre contribution.

*** DISSEMINATION ***

Nous réaliserons de 1 à 3 dépôts documentés pour lesquels vous pouvez préciser des conditions spécifiques et efficaces d'espace et/ou de temps de dissémination.

*** DOCUMENTATION ***

De 1 à 3 images numériques des disséminations en format vertical ratio 3:2 sont réalisées au smartphone en fonction des éventuelles conditions que vous aurez pu préciser.

*** CALENDRIER ***

16.03.18

lancement de l'appel à contribution

16.03.18-21.09.18

réception, impression et dissémination des contributions

16.03.18-13.02.18

présentation des contributions reçues au Syndicat Potentiel à Strasbourg à l'occasion de « Ouvertures »

22.09.18-12.02.19

archivage des contributions et conception de la publication

13.02.19

lancement de la publication de la publication au Syndicat Potentiel, Strasbourg

16.03.19

envoi de la publication aux contributeurs

* COMMUNICATION *

After the closing of the call for contributions, we will write a press release featuring all contributors and will from 22.11.18 transmit it to you and to the specialized media.

* ARCHIVE *

You will receive by postal service:

- 10 copies of your printed receipt as well as 1 copy of 10 randomly selected contributions.
- 2 copies of the publication.

You will receive by email:

- 1 scan on black background of your printed receipt.
- 1 to 3 digital images of the dissemination.

* PUBLICATION *

The publication is edited by éditions Carton-pâte. It is distributed in copyleft under Creative Commons BY-SA license and downloadable in printable version on the website of the publishing house

www.editionscartonpate.com.

It is printed in black and white laser reprography on A4 machine paper and bound with archive binders.

Each contribution is presented on two pages: a scan on a black background of the printed receipt on one side and a documentation image on the other side.

Beside downloading and DIY printing, it is possible to obtain one or more paper copies of the publication in return for a donation on the publishing house website.

* COMMUNICATION *

À l'issue de la fermeture de l'appel à contribution, nous rédigerons un communiqué de presse avec les noms de tous les contributeurs et un dossier iconographique, vous le transmettrons et le diffuseront à partir du 22.11.18 aux médias spécialisés.

* ARCHIVE *

Vous recevrez par courrier :

- 10 exemplaires de votre ticket imprimé ainsi qu'1 exemplaire de 10 contributions choisies au hasard.
- 2 exemplaires de la publication.

Vous recevrez par courriel :

- 1 scan sur fond noir de votre ticket imprimé.
- 1 à 3 images numériques des disséminations.

* PUBLICATION *

La publication est éditée par les éditions Carton-pâte. Elle est diffusée en copyleft sous Licence Art Libre et téléchargeable en version imprimable sur le site Internet de la maison d'édition

www.editionscartonpate.com.

Elle est imprimée en reprographie laser noir et blanc sur papier machine A4 et reliée à plat avec des relieurs d'archives.

Chaque contribution est présentée sur deux pages : un scan sur fond noir du ticket imprimé au recto et une image de documentation un recto.

Outre le téléchargement, l'impression et le façonnage en Do It Yourself, il est possible d'obtenir un ou plusieurs exemplaires papier de la publication en contrepartie d'un don d'un montant forfaitaire sur le site de la maison d'édition.

* PRODUCTION *

"Retain or Spread this
Receipt" is co-produced
by Jean-Claude Luttmann,
Mathieu Tremblin and Syndicat
Potentiel.

* PRODUCTION *

« Ticket à conserver ou à
disséminer » est coproduit par
Jean-Claude Luttmann, Mathieu
Tremblin et le Syndicat
Potentiel.